
REFERAT BS-12 5/12 2022  
 Sted Hos Liv, Rantzausgade 23A, 4th, 2200 Kbh N 

Mødetid 18.00 til spisning, mødet starter ca. 18.30 

Backlog 
(ventende 
punkter) 

SE BACKLOG ØVERST I DOKUMENTET 

Tid Min Emne 

18.30 10 Indtjekning - bliv klar til mødet. 

18.40 10 A(ttendance): Riko, Tina Solveig, Leyla, Liv, Naimah, Berit, Jens Erik, 
Michael, Mette, Inger. Afbud fra Rosalina og Malene.  
D(uration): 18.30-21.00 
M(inutes): Ingen indvendinger mod sidste referat 
I(nformation): Mette, Riko og Jens Erik deltog i et seminar på Christiania 
om de almene boliger der skal bygges derude.  
Ved følgegruppemødet kom en ny tidsplan, der i store træk ser såledesu: 
Lokalplanhøring marts-april 2023, godkendelse af skema A i september 
2023. Miniudbud for bygherrerådgiver august-september, fra oktober 2023 
til september 24 er der udbud for totalentreprise. Aftale Byggestart 
december 2024, færdigt byggeri marts 2026. Aflevering af byggeriet 
efterår 2026, nøgleudlevering december 2026. Vi skal fejre jul i Urbania i 
2026 :-).  
Der var møde i aktivitetsgruppen, hvor der efterspørges input  fra 
bestyrelsen til et forslag til vedtagelse på GF 2023.  
N(æste møde): Tirsdag d. 17/1 kl. 18.00 

18.50 5 Samtykke til dagsordenen? 
Ingen indvendinger 
 
  

O/U/B 

18.55 10 

Punkt 1: Valg af facilitator 
Facilitator vælges indtil næste GF  
 
Inger er valgt  

O/U/B 



19.05 10 

Punkt 2: Valg af sekretær 
Sekretær vælges indtil næste GF 
 
Jens Erik er valgt   

 
O/U/B 

19.15 60 

Punkt 3: Organisering af medlemsressourcer i 
Urbania 
 (Liv, Naimah, Berit)  
bilag udsendt til bestyrelsesmailen 
 
Indledende runde:  
Opklarende spørgsmål  
Reaktionsrunde: 
Vi skal finde ud af hvordan organisationen og opgaverne kan hænge 
sammen når Urbania først står færdig i 2026.  
Hvad er opgaven for medlemmerne, når bofællesskabet ikke eksisterer 
endnu? 
Det er vigtigt at være klar med organisering når vi overgår til at være en 
afdeling under KAB.  
Ordet “venteliste” er passiviserende, i modsætning til ordet 
“medlemmer”.  
Når byggeriet går i gang vil fællesskaberne opstå, men i mellemtiden 
skal medlemmerne have lov til at leve i deres liv.  
Oplægget er en rigtig god status på, hvor vi står lige nu.  
Udfordringerne er at gøre forslaget skarpere, at forstå de forskellige 
holdninger til aktiviteterne.  
Det er helt OK hvis medlemmer venter med at engagere sig til der er 
noget konkret at være med i.  
 
Forslag til beslutning:  
Bestyrelsen sætter i de næste 6 måneder fokus på organisering af 
Urbania udfra oplægget fra Liv, Naimah og Berit.  
 
Ingen indvendinger- forslaget er vedtaget.  
 
Spørgsmål: Hvad er den bedste vej at gå for at få fremdrift i 
bestyrelsesarbejdet - kan vi gøre det selv, eller skal vi have hjælp 
udefra?  
Det kan være en gave at få en ekstern konsulent, som kan frigive 
energi til selve arbejdet med den videre proces - især hvis det er en 
proces der rækker helt frem mod indflytningen. Man kan lære meget af 
det.  
Der er råd til det, men vi skal bruge Urbanias midler på en ansvarlig 
måde.  
Man kan vælge at ansætte en bestyrelseskonsulent til at tage de 
opgaver der traditionelt dræner en bestyrelse for energi.  

O/U/B 



 
Forslag til beslutning:  
Bestyrelsen nedsætter et udvalg, som udarbejder en 
funktionsbeskrivelse for en proces/bestyrelseskonsulent der skal 
understøtte det arbejde der følger af den forrige beslutning.  
 
Ingen indvendinger - forslaget er vedtaget 
 
Udvalget består af følgende personer: 
Berit, Tina Solveig, Riko, Jens Erik og Liv 
 
 
 
  

20.15 5 PAUSE 
 

10.20 15 

Punkt 4: Studieture 
(Inger) 
Punktet udskydes til næste møde 

O/U/B 

20.35 10 

Punkt 5: Økonomisk støtte til Urbania-tegneserie 
(Mette) 
 
Udgiften til en tegneserie af den art vil koste ca. 400.000 kr. KAB skyder 
gerne 50.000 kr. I foretagendet. RealDania er interesseret, og har 
MANGE ideer…!  
Mette vil lave en dummy, så man få en idé om formatet. Den må gerne 
have en lethed, en lækkkerhedsfaktor, ikke være for tung. Den skal ikke 
være akademisk, men en kogebog over hvordan man laver urbane 
bofællesskaber. Den understøtter Urbanias målsætning om at fremme 
bofællesskaber i den almene boligmasse.  
Det grafiske udtryk i tegneserien kan bruges i andre sammenhænge, 
som grafisk identitet.  
 
Foslag: Vi støtter forslaget om en tegnet håndbog om urbane 
bofællesskaber med en underskudsgaranti på 50.000 kr. Mette er 
tovholder på processen.  
 
Ingen indvendinger - forslaget er vedtaget.  
 
 

  

 



20.45 5 Opdatering af backlog    

20.50 10 Udtjekning  
 

 


